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однак не вважаю себе спеціа
лістом з дебютів . Та все-таки 
рівень селекції на конкурсі Свя 
тої Анни був помітно вищим 
багатьох робіт , представлених 
на кінофестивалі ІІ МолодістьН І 
особливо тих , які приїхали із 
дальнього зарубіжжя. Можливо, 
в мені говорить патріотизм , та 
коли я стикаюся з дебютами за
хідних студентів , я думаю : чу
довий ~~ кодак", чудова техніка -
і повна внутрішня порожнеча . А 
у нас все навпаки. 

- Таким чином, на вас чекало пев
не розчаруваия? 

- На жаль, не тільки мене . Роз
мовляючи з і своїми колегами з 
різних країн , я переконалася , що 
їхня думка зб ігається з моєю : 
р івень фестивалю не відповідає 
ти м вимогам, яким повинен 

в ід повідати єди ний в Україні 
міжнародний кінофестиваль . 

- Це стосується всіх номінацій? 
- Так . Якщо говорити про по-

• • 
внометраж н1 картини , то м е нІ 

просто ,nрикро за Ки'їв , який є 
однією з кінематографічних сто
лиць Європи, має свій профес-
• V - - V 

1 инии вищии навчальнии заклад, 

і за всіх цих умов бере до кон
курсу свого фестивалю амери
канську картину 11 Кімната Мар 
віна", яка щой н о, на превел и ке . 
незадоволення глядачІ в, отри-

мала голов ни й приз на М ос
ковському кінофестивал і. Та к 
само і з фільмом "Життя в ро
жевому", який недавн о здобув 
приз у Карлових Варах. 

- Але наш фестиваль ще не виро
бив aui тематичиоі~ ані жанрово і~ а11і 
фінансової концепції. Сюди не при
їздять люди ділового кіносвіту, тут 
11емає риику і тому дуже важко залу
чати до участі в коикурсі зовсім нові 
фільми. 

- Тоді , можливо, не варто роз
тягувати його на 9 днів, не по
трібна гігантоманія . І , зрештою, 
замість того , щоб брати до кон -

• 
курсу те, що тІльки- н о з вели-

кою натяжкою було відігране на 

~ 

інших фестивалях, я б зосере
дилася на національній спе
цифіці . 

-Тобто? 

- Спробую експромтом дати 
кілька прикладів ретроспектив . 
" Нове кіно України ". Ця програ
ма повинна бути центральною і 
йти з повторами , як на будь
якому великому фестивалі, де 
існує велика кількість паралель
них показів . Хочу зауважити , що 
на Московському кінофестивалі 
у Форумі країн СНД та Балтії 
програма нового кіно України 

.... . 
проишла значно краще, нІж тут, 

у Києві. Або р етроспектива 
н наші при зе ри " - українські 
фільми , призери міжнародних 
кінофестивалів за останні роки . 
Або " Шедеври 20-30 років ". Чи 
можна так багато говорити про . . . 
нацІональне ВІдродження 1 так 
нехтувати своїм кінематографі
чним минулим? Чому б не зро
бити ретроспективу Бучми , п о
чинаючи з ~~Арсеналу" і закінчу
ючи "Украденим щастям ", або 
Ужвій, або Мілютенка? Ретрос 
пектива Параджанова була в То 
ронто та Мюнхені , готується в 
Берліні , а на Україні їІ ніколи не 
було . Якби мені довелося скла
дати ретроспективи для "Моло
дості ", я б и , нікуди не їдучи з 
Києва , могла скласти програму 
до 2015 року. Вс і говорять про .. 
укра1 нську м ову, а чому ж не 

можна показати , що були великі 
кінематографічні традиції? Дуже 
добре, що згадали про амери-.. 
канця украІнського походження 

Едварда Дмитрика , що показа
ли ретроспективу "Київнаукфіль
му", Олександра Роднянського . 
Але знову ж таки в незручний 

• 
час 1 в маленьких залах. 

- А яка Ваша думка щодо укр аї
uських фільмів у конкурсі? 

- Мені сподобалася тільки ма-
• 

ленька котроткометражка ІЗ кон-

курсу - 11 Крик" Гал ини Кувівчак 
та позаконкурсна відеопрогра
ма майстерн і Терещенка і фільм 
самого Терещенка " І сторія ук-

раїнеького кіно'r, особливо час
тина , присвячена Миколайчуку . 
На жаль, я була розчарована 
картиною , про яку чула в Москві, 
вже не кажучи про те, що ідеш 
Хрещатиком і бачиш велику 
а фі ш у з її на з в ою . Це "Св о я 
доля . Сон. " Ігора Малахова . 
Віддаючи належне молодому ав-. .... 
торовІ, якии звернувся до хро-

ніки, я вважаю, що фільм не 
вдався . В робот і з архівами 
і снує кілька шляхів . По-перше , 
це шлях чеєного монтажу доку-

• 
ментІв з коментарями чи закад-

ровим дикторським текстом , чи 

розгорнутими інтертитрами , -
тобто чесним розкриттям історії 
питання та задуму. Для такого 
академічного традиційного ман -

• • • 
тажу ІнтертитрІв , взятих ІЗ 

пл івки, не достатньо . П одії не 
' V 

прокоментованІ и хаотичн о 
• • 

ЗМІШаНІ. 

- Однак за задумом це сон автора 
11ро рідну землю, а не історичне досл
іджеІІНЯ. 

- Якщо прийняти , що це сон 
автора про батьківщину, то для 
сну не вистачило поетичних за

собів і рішень-сновидінь . Не ви
стача є і май стерно ст і . Деякі 
подві й ні експозиці та накладан
ня музики зроблені кустарно . 
Так і залишилася ця картин а з 

• • 
чудОВОЮ ХрО Н ІКОЮ ПОСередИНІ 

між традицій ним монтажем та 
поетичним баченням минулого у 
сні . Радію , що в Україні є такий 
прецедент, але вважати його 
вдалим не можу. 

- Таким чином, ваші побажанн.я 
щодо майбутнього українського фес-

• • 
тивалю зрозумtлz. 

- Так. Я вважаю , що н м о 
лодістьн - міжнародний фести
валь і всі тут на рівних. Та н а 
сьогодн і це - єдиний україн сь
кий фестиваль, і ві н повине н 
бути з я с ним нац іо нальним 
профілем . 

Розмовляла 
Олена Левченко. 

ли й та публіка, що вважає для себе 

~ необхідним бути в курсі ос:анніх подій 
кульrурного життя, а також ТІ, що не про

......... пускаютьжодної з великих тусовок, вже, 

ливість" (у кращому розумінні цього 

слова) студентів (як сказав один із 

учасників : " Я готовий грати за будь

якими правилами") . Цілком протилеж-

(Англія) , Едварда Дмитрика (США), 

Душ Сантуша (Бразилія), Яна Кергофа 

(Голландія). На жаль, не відбуласьзап

ланована ретроспектива одного з най

більших режисерів американського не

залежного кіно, Канета Ангера. На фе

стивал і в інших програмах були пока

зані відомі фільми останніх років , такі 

як "РQзтинаючи хвиліu фон Трієра, "Не

нависть" Кассовіца, "Книга в узголовrt'1 

Пітера Грінуея. Загалом, інформаційна 

насиченість була досить високою. 

' очевидно, не уявляють осінь без ·~ мо
~ лодості" . Справді , про популярність 
~ фестивалю свідчили повні зали в Бу
(J динку кіно. Зацікавленість з боку гля-

•-.... дача, широка аудиторія- це, напевне, s:t найбільше досягнення і завоювання фе-
о стивалю. Як звичайно, у конкурсній програмі 

~ не було ніяких сенсацій . Із чотирьох 
О блоків: студентсь~ого, неігрового , ко-

роткометражного 1 повнометражного

ігрового фільмі, найцікавішим був пер

ший , що свідчить не про особливу та

лановитість, а, швидше , про "невибаг-

. .... "' ..... 
ну позицІю заимає повнии метр, якии 

вимагає ринкових перспектив, тобто 

того, що, фактично, відсутнє на "Моло

дості~~ ; тому у цій категоріІ були пред

ставлені досить слабкі та невиразні ро

боти. 

Широка позаконкурсна програма 

проходила не тільки в Будинку кіно , а й 

у кінотеатрах міста і включала чотир

надцять програм . Українському кінема
тографу було присвячено дві: "Панора

ма українського кіно 1 996-199Т' та рет

роспектива фільмів кіностудіІ "Київнаук

фільм". Висвітлювалась і творчість ок

ремих персоналій : Ліндсея Андерсона 

Отже, міжнародний фестиваль "Мо

лодіст.ь" продовжує свою важливу ро

боту і 27 -й рік в його житті вже нале
жить історіІ. А попереду нові фільми, 

нові зустрічі, нові від~риття, на які ми з 

нетерnінням чекаємо. 

Кореспондент ((Кіно-Театру " 


